

Members of the Committee present: Mr. Anderson, Miss Bégin, Messrs. Brewin, Bussières, Crouse, Dupras, Haidasz, Hopkins, Langlois, Lapointe, Laprise, MacLean, McKenzie, McKinnon, Munro (Esquimalt-Saanich), Nowlan, Pelletier, Philbrook and Wenman.

Other Members present: Messrs. Friesen and Stewart (Marquette).

Appearing: The Hon. James Armstrong Richardson, Minister of National Defence.

Witnesses: From the Department of National Defence: Vice-Admiral R. H. Falls, Vice Chief of the Defence staff, Mr. Sylvain Cloutier, Deputy Minister.

The Chairman presented the first report of the Subcommittee on Agenda and Procedure as follows:

"Your Subcommittee met Tuesday evening, October 15 and has agreed to recommend that the Estimates of the Department of National Defence and of Defence Construction (1951) Limited, be considered at the meeting of Thursday, October 17."

The said report was concurred in.

The Committee proceeded to consider its Order of Reference relating to the Main Estimates for the fiscal year ending March 31, 1975.

The Chairman called Votes 1, 5 and 10 under the National Defence Department, relating to the Defence Services Program, Votes 15 and 20 relating to the Defence Research Program, and Vote 25 relating to the Defence Construction (1951) Limited.

The Minister made a statement and was questioned thereon.

At 5 o'clock p.m., the Committee adjourned until 8 o'clock p.m., Tuesday, October 22, 1974.

Membres du Comité présents: M. Anderson, M<sup>lle</sup> Bégin, MM. Brewin, Bussières, Crouse, Dupras, Haidasz, Hopkins, Langlois, Lapointe, Laprise, MacLean, McKenzie, McKinnon, Munro (Esquimalt-Saanich), Nowlan, Pelletier, Philbrook, Wenman.

Autres députés présents: MM. Friesen et Stewart (Marquette).

Comparaît: L'honorable James Armstrong Richardson, Ministre de la Défense nationale.

Témoins: Du ministère de la Défense nationale: Contre-amiral R. H. Falls, sous-chef de l'état-major de la défense. M. Sylvain Cloutier, sous-ministre.

Le président présente le premier rapport du sous-comité du programme et de la procédure comme suit:

«Le sous-comité s'est réuni mardi soir le 15 octobre et il est convenu de recommander que les crédits de la Défense nationale et de la Construction de défense (1951) Limitée soient étudiés lors de la séance du jeudi 17 octobre.»

Ledit rapport est agréé.

Le Comité entreprend l'étude de son Ordre de renvoi portant sur le budget des dépenses pour l'année financière se terminant le 31 mars 1975.

Le président met en délibération les crédits 1, 5 et 10 du ministère de la Défense nationale concernant le programme des services de défense, les crédits 15 et 20 concernant le programme de recherches pour la défense, et le crédit 25 concernant la Construction de défense (1951) Limitée.

Le ministre fait une déclaration et répond aux questions.

A 5 heures de l'après-midi, le Comité suspend ses travaux jusqu'à 8 heures du soir, le mardi 22 octobre 1974.

Le greffier du Comité

Gabrielle Savard

Clerk of the Committee